
 

  خطر آتش سوزی چادر ها 
در کمین زلزله زدگان 

 ۸ روز از آن حادثه تلخ می گذرد، ساکنان مناطق زلزله 
زده خوی در این ۸ روز شاهد آتش سوزی در ۲ چادر محل 
اسکان و مرگ دو عضو یک خانواده در چادر بر اثر خفگی با 
گاز منوکسید کربن بودند. همچنین در این مدت شماری از 
زلزله زدگان به خاطر استفاده از وسایل گرمایشی نامناسب 
در داخل چادر ها دچار مسمومیت شده اند. مشکلی که 
حالا برای مردم زلزله زده خوی تبدیل به یک معضل شده  
است. به گزارش ایلنا، زلزله زدگان، هم از زلزله می ترسند 
و هم از آتش سوزی  و مسمومیت و خفگی با گاز منوکسید 
کربن هراسناک هستند. تنها سیستم گرمایشی چادرهای 
زلزله زدگان بخاری برقی و هیتر برقی است که استفاده از 
این سیستم گرمایشی بار بسیار زیاد و خارج از ظرفیتی به 
شبکه های برق وارد می کند. این اضافه مصرف برق خطر 
جدی آتش سوزی را در سیم های برقی که بین چادرها قرار 
دارد به وجود می آورد که با یک جرقه امکان آتش گرفتن 
چادر ها وجود دارد. همچنین اکثر زلزله زدگان برای پخت و پز 
در داخل چادر از سیلندر گاز پیک نیکی استفاده می کنند که 
این موضوع نیز باعث آتش سوزی در برخی چادر زلزله زدگان 
از جمله کمپ ولی عصر شد که با حضور به موقع عوامل هلال 
احمر حریق کنترل شد و به زلزله زدگان آسیب جانی وارد 
نشد ولی در این حادثه ۴ نفر از امدادگران دچار سوختگی 
سطحی شدند. همچنین برخی از زلزله زدگان که دسترسی 
به برق در چادر محل اسکان ندارند به ناچار برای گرم کردن 
چادر از زغال یا والور نفتی استفاده می کنند که همین امر 
نیز باعث مسمومیت تعدادی از زلزله زدگان و مرگ دو عضو 
یک خانواده بر اثر استنشاق گاز منوکسید کربن شد. حمید 
محبوبی، مدیر عامل جمعیت هلال احمر آذربایجان غربی، با 
اشاره به آتش سوزی در کمپ شهرک ولیعصر خوی اظهار 
داشت: در این کمپ یکی از چادرها به دلیل برگشتن و افتادن 
کپسول گاز پیکنیکی دچار آتش سوزی شد و این آتش به 
چادر مجاور سرایت کرد. وی افزود: در این حادثه ۲ چادر 
آتش گرفت و نیروهای امدادی مستقر در کمپ چادر را تخلیه 
و از سرایت آتش به چادر سوم ممانعت کردند. رئیس جمعیت 
هلال احمر آذربایجان غربی تصریح کرد: این حادثه خسارت 
جانی نداشته اما متأسفانه چهار نفر از امدادگران هلال احمر به 
دلیل امدادرسانی در حادثه آتش سوزی از ناحیه دست دچار 
سوختگی شدند. احسان ریخته گر، معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی آذربایجان غربی با بیان اینکه تاکنون ۱۱۶ نفر 
در شهرستان خوی با گاز مونواکسید کربن مسموم شدند 
گفت: ۱۱ نفر از این افراد طی ۴۸ ساعت گذشته دچار علائم 
مسمومیت شده اند.ریخته گر اضافه کرد: متأسفانه تاکنون دو 
نفر به علت این مسمومیت جان خود را از دست داده اند.وی 
ضمن تاکید بر رعایت نکات ایمنی در داخل چادرهایی که 
گرمایش آنها با بخاری های نفتی یا گازی است گفت: این گاز 
بدون بو بوده و باعث مرگ می شود. با توجه به ایجاد کمپ های 
اسکان در مناطق زلزله زده خوی و احتمال وقوع اتفاق ناگوار 
آتش سوزی در این کمپ ها حضور نیروهای آتش نشانی 
برای جلوگیری از حوادث احتمالی در این کمپ ها به شدت 

احساس می شود. 

  مشکلات مستاجران
متأسفانه عده اي از صاحبخانه ها به شرایط اقتصادي و 
مشکلات مستاجران توجهي ندارند و هر میزاني که دلشان 
خواست اجاره خانه را تعیین مي کنند و هیچ قانوني هم وجود 
ندارد که به میزان کرایه ها و چگونگي ثبت آنها در دفاتر املاک 
رسیدگي کند. امیدواریم مجریان قانون براي حمایت از اقشار 
آسیب پذیر جامعه طرحي را تدوین و در مجلس شوراي 

اسلامي مورد بررسي و تصویب قرار دهند. 
شاهمرادی از تهران 

گرانی سرسام آور
مردم از گراني مایحتاج شان خسته شده اند و واقعا از این که 
قدرت خرید بسیاري از اقلام ضروري را ندارند،  مثلا گوشت 
گوسفند که دیگر در اکثر خانه ها خریداری نمی شود. در حال 
حاضر هم که مرغ و تخم مرغ آنقدر گران است که خانواده های 
کم درآمد با مشکل خرید آن روبه رو شده اند. از مسئولان 

گلایه مندیم. چرا فکري براي تعدیل قیمت ها نمي شود؟
خسروی از تهران 

دندانپزشکی
نرخ خدمات دندانپزشکي به دلیل گراني مواد مصرفي، 
نسبت به سال گذشته دو برابر شده است. مسئولان به 
منظور رعایت حال هموطنان، باید طرحي را به اجرا گذارند تا 
بیماران دهان، دندان و لثه از دفترچه بیمه و با قیمت مناسب 

استفاده کنند. 
سعیدی از اسلامشهر

موادمخدر
مسئولان ستاد مبارزه با مواد مخدر به منظور آشنایي بیشتر 
خانواده ها به ویژه جوانان با معضل اعتیاد و اثرات اجتماعي 
آن، برنامه هایي را به صدا و سیما سفارش دهند تا از تلویزیون 
پخش شود. چنین برنامه هایي تاثیر بیشتري بر افکار عمومي 

خواهد گذاشت. 
طلعتی از تهران 

تشکر و یک نظر
اول از روزنامه خوبتان تشکر می کنم در ضمن اگر می شود 
گزارشی از وضعیت بازار لوازم خانگی تهیه کنید. چون خیلی 
از فروشندگان اجناس خود را نمی فروشند یا بعضی از آنها 

قیمت های آن را در هر ماه تغییر می دهند. 
احمدی از تهران 

   حیدر محمدی رئیس سازمان غذا و دارو در 
نشست خبری که ظهر روز گذشته، برگزار شد، 
درباره مواد اولیه دارو گفت: بیش از ۳۰درصد 
از نیاز به طور کامل تولید می شود بخشی به 
صورت نیمه کامل در کشور تولید می شود و 
بخشی هم وارد می شود ما در همسایگی هند 
و چین هستیم که بزرگ ترین تولید کنندگان 
مواد اولیه هستند رقابت با این کشورها سخت 
است اما در سال ۱۴۰۲ افقی را در این خصوص 
دیده ایم که انشا... ارتقای خوبی در مواداولیه 
و مواد مؤثره داشته باشیم. او درباره اعتبارات 
طرح دارویار توضیح داد: عدد ۶۹ هزار میلیارد 
تومان که در بودجه بسته شده پاسخگوی نیاز 
ما نیست براساس کار کارشناسی ما برای اجرای 
این طرح، این رقم ۱۰۵هزار میلیارد است اما با 
مذاکراتی که در مجلس داشتیم قول داده اند 
این عدد را اصلاح کنند. ما امیدواریم که اصلاح 
شود انتظار ما این است که همان ۱۰۵ همت را 
مصوب کنند تا ما با مشکل مواجه نشویم امسال 
با مشکلاتی مواجه بوده ایم.محمدی درباره 
اعتبار طرح دارویار در سالجاری گفت: مصوب 
طرح دارویاری در سال جاری، دو میلیارد دلار 
ارز ترجیحی بود که هنوز به طور کامل تخصیص 

نیافته است. 
 در تولید دارو به عدد 99 درصد 

رسیده ایم!
ابتدای  در  دارو  و  غذا  سازمان  رئیس 
صحبت های خود به این موضوع اشاره کرد 
که »در حوزه دارو شاهد رشد بوده ایم و به 
۹۹درصد عددی تولید دارو رسیده ایم. یک 
درصد باقی مانده عموماً برای بیماران نادر است 
که با قیمت های گران وارد و تأمین می شود که 

امیدواریم به خودکفایی در زمینه این داروها 
نیز برسیم.« او ادامه داد: یکی از اتفاقات مهم، 
تولید داروهای بیولوژیک بود که تقریباً سبد 
بزرگی از داروهای بیولوژیک دنیا را تولید و 
حتی صادر می کنیم. در دولت سیزدهم به 
سمت خودکفایی تولید انسولین می رویم و در 
سال آینده بخش بزرگی از نیاز به انسولین های 
قلمی را تولید خواهیم کرد. رئیس سازمان 
غذا و دارو افزود: هر سال شاهد افزایش تولید 
عددی داروهای بیولوژیک هستیم و به رشد 
۹۶درصدی به لحاظ عددی رسیده ایم. امروز با 
افتخار ۷ تولید کننده واکسن داریم و به زودی 
به تولید انبوه دست خواهیم یافت. محمدی 
تصریح کرد: تولید آلبومین نیز رشد خوبی 
داشته، اما هنوز به خودکفایی نرسیده ایم. 
بخشی از داروهای  ای وی ای جی در بازار داخل 
تولید می شد البته هنوز نمی توانیم به طور 
کامل تولید کنیم. آلبومین هم در کشور تولید 
می شود در هفته های گذشته چند داروی جدید 
نیز داشتیم. داروهای ضد سرطان و سکته های 
قلبی از دیگر دستاوردهای کشور در حوزه 
داروهای بیولوژیک بوده که برای اولین بار در 
کشور تولید شده اند.او گفت: شرایط در حوزه 
دارو بسیار خوب است در حوزه تجهیزات هم 
اقدامات خوبی صورت گرفته است برای اولین 
بار دستگاه شتاب دهنده خطی که صرفا چند 
کشور آن را تولید می کنند توسط یک شرکت 
دانش بنیان در داخل تولید می شود. او با بیان 
اینکه کنترل اصالت تجهیزات پزشکی را نیز 
شروع کرده ایم، افزود: یکی از مشکلات ما 
تأمین ارز ترجیحی برای تجهیزات پزشکی 
و شیرخشک است. شناسه گذاری تجهیزات 

پزشکی در مراکز درمانی آغاز شده است. 
محمدی گفت: در روزهای آینده رونمایی 
از ۱۷هزار شاخص آلاینده ها در حوزه غذا و 
فرآورده های کشاورزی خواهیم بود. همچنین 
ونتیلاتور را تولید کردیم و اکنون صادر کننده 
هستیم. او درباره اصلاح سیاست های ارزی 
گفت: یکی از چالش های حوزه سلامت تأمین 
ارز ترجیحی بود اما با شجاعت مسئولان دولت 
در تیرماه سالجاری این ارز برای اقلام تولید 
داخل و بعد از آن برای اقلام وارداتی برداشته 
شد قاچاق معکوس تا حد صفر کاهش پیدا 
کرده است. رئیس سازمان غذا و دارو ادامه داد: 
در مبادی ورود و صادرات برای مواد غذایی 
آزمایش های لازم انجام می شود میزان مجاز 
آلاینده ها و سموم آفت کش ها و سایر آلودگی ها 
اندازه گیری می شود و چنانچه مشکل وجود 
داشته باشد از ورود آن جلوگیری می شود. 
افزایش مراکز پایش غذا را در سال ۱۴۰۲ در 
دستور کار نیز قرار داده ایم. در روزهای آینده نیز 
رونمایی از ۱۷هزار شاخص آلاینده ها در حوزه 
غذا و فرآورده های کشاورزی انجام خواهد شد. 

 درباره نان
او درباره نان گفت: تولید نان کامل در 
۱۷نانوایی در شیراز آغاز شده است و این 
نان حاوی سبوس و جوانه گندم و سایر 
ویتامین هاست و تولید می شود در سال های 
گذشته میزان سبوس در نان کم شده بود و به 
تبع آن میزان جوانه گندم نیز کمتر شده بود 
و امیدواریم مردم به سمت مصرف نان کامل 
بروند شاید بیشتر بیماری های گوارشی به 
همین دلیل است و امیدواریم با این کار رفع 
شود. رئیس سازمان غذا و دارو گفت: در حال 

حاضر تمام مکمل های دارویی و غذایی در کشور 
تولید می شوند. 

 درباره لوازم آرایشی
محمدی درباره قاچاق لوازم آرایشی گفت: 
قاچاق لوازم آرایشی از معضلات ما بود بخشی 
از مبادی غیرقانونی وارد می شود و بخشی 
به صورت کوله بری وارد می شود ما از مردم 
تقاضا می کنیم از این اقلام استفاده نکنند. 
او در خصوص ریکال داروهای آنتی بیوتیک 
وارداتی، گفت: ریکال، یک اتفاق طبیعی است 
و پیش می آید. محمدی، افزود: ماده مؤثره در 
شربت های آنتی بیوتیک وارداتی، کمتر از حد 

لازم بود که هیچ مشکلی پیش نمی آورد. 
تجهیزات  و  دارو  قیمت گذاری   

پزشکی
او درباره قیمت گذاری تجهیزات پزشکی 
ادامه داد: ما در حوزه تجهیزات مشکل حادی 
نداریم در بخش سمعک ها مدتی کمبود داشتیم 
با واردات موازی که انجام شد مشکل رفع شد 
وقتی مشکل ایجاد می شود که انحصار وجود 
دارد. در سال های مختلف میزان ارز ترجیحی 
برای تجهیزات متفاوت بوده اما به طور میانگین 
یک و نیم میلیارد دلار احتیاج داریم تا با مشکل 
مواجه نشویم که میزان این اعتبار در برخی 
از سالها کمتر هم بوده است. رئیس سازمان 
غذا و دارو درباره قیمت گذاری دارو گفت: 
قیمت گذاری ما کاملا منطقی بود اگر کسی 
با ادله اعلام کند زیان ده است قیمت را اصلاح 
می کنیم واگر کسی بی دلیل افزایش قیمت 
دهد با او برخورد می کنیم. قطعا ما برای سال 
۱۴۰۲ افق روشنی داریم اگر اعتبارات درست 
تامین شود و در حوزه تامین ارز با مشکل مواجه 
نشویم و برای ما چالشی ایجاد نشود قطعا افق 
پیش رو برای سال ۱۴۰۲ روشن است. ما استدعا 
داریم از همه کسانی که در همه زمینه ها با حوزه 
سلامت ارتباط دارند به ما کمک کنند تا با 

مشکل مواجه نشویم. 
 درباره سرم

رئیس سازمان غذا و دارو درباره مصرف سرم 
هم گفت: ما چیزی به اسم سرم تراپی نداریم 
مقداری مصرف غیر منطقی سرم را در کشور 
شاهد هستیم و از مردم و پزشکان می خواهیم 
که این را مدیریت کنند. در دی ماه ۲۱ میلیون 
سرم تامین شده است. قبل از شیوع کرونا نیاز ما 
۱۰ میلیون سرم بود اما در کرونا به ۱۵ میلیون 
رسید. درباره قاچاق هم بعید است که سرم 

قاچاق معکوس داشته باشد. 
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  مسمومیت جدید 
در چند مدرسه دیگر قم

از  جمعی  ۱۷بهمن ماه  دیروز  صبح 
والدین دانش آموزان مدرسه  حضرت فاطمه 
الزهرا)س( در محله ۳۰ متری کیوانفر برای 
پیگیری وضعیت سلامت فرزندانشان که 
گویا دچار علائم مسمومیت شده اند در مقابل 
این واحد آموزشی حضور پیدا کرده اند. 
با اعلام صداوسیمای جمهوری اسلامی 
آمبولانس های اورژانس برای رسیدگی 
به وضعیت دانش آموزان نیز مقابل این 
مدرسه حاضر شده اند.لازم به ذکر است، 
این حادثه در مدارس قرائتی پردیسان، میثم 
در منطقه سالاریه و دو مدرسه طاها و امامی 
رخ داده بود که طبق گفته مسئولین طی 
بررسی های تخصصی توسط آتش نشانی و 
مرکز بهداشت استان در ۴ مدرسه هیچ نوع 
آلودگی شناسایی نشده و تنها در مدرسه 
دخترانه امامی به دلیل نقص در سیستم 
گرمایشی ۳ دانش آموز به دلیل مسمومیت با 
منوکسیدکربن به بیمارستان اعزام شده اند.

همچنین اعلام شد بنابر اعلام متخصصان 
اورژانس ۱۸نفر از دانش آموزان مدرسه 
دخترانه میثم تمار قم به دلیل عدم مدیریت 
مناسب شرایط دچار اضطراب شده اند و 
از ۳ مدرسه دیگر هم هیچ دانش آموزی به 

بیمارستان اعزام نشدند. 

 فوت سالانه ۳ هزار کودک 
و نوجوان در تصادفات 

رئیس پلیس راهور فراجا گفت: براساس 
قانون، اگر کسی بدون مجوز وارد طرح ترافیک 
شود، باید عوارض را به خود شهرداری ها 
پرداخت کند و دلیلی برای اعمال جریمه 
رانندگی بیشتر برای آن شخص وجود ندارد. 
به گزارش ایلنا، سردار سید کمال هادیان فر، 
رئیس پلیس راهور فراجا در حاشیه هفتمین 
رزمایش آمادگی و تقویت توان و تحرک پلیس 
راهور کشور، افتتاح مرکز پاسخگویی تلفنی 
پلیس راهور فراجا و راه اندازی موزه پلیس راهور 
در ستاد فرماندهی پلیس راهنمایی و رانندگی 
فراجا در جمع خبرنگاران گفت: سالانه ۱.۵ 
میلیون نفر در سطح جهان بر اثر تصادفات 
رانندگی جان خود را از دست می دهند و در 
کشور ما نیز سالانه حدود ۱۷ هزار جان باخته و 
۳۰۰ هزار مجروح در سوانح ترافیکی داریم. وی 
افزود: متأسفانه بخشی از جان باختگان حوادث 
ترافیکی در کشور کودکان و نوجوانان هستند 
و ۱۸درصد فوتی های تصادفات ما مربوط به 
سنین ۱۸ سال به پایین است. در همین راستا 
پلیس راهور پویش -۱۸ ۱۸ را در دستور کار 
قرار داده است تا با کمک رسانه ها اقدامات 
لازم برای کاهش آمار فوت کودکان و نوجوانان 
در تصادفات رانندگی را به عموم شهروندان 
یادآوری کند. رئیس پلیس راهور کشور ادامه 
داد: در ایران سالانه حدود ۳ هزار نفر از کودکان 
و نوجوانان بدون اینکه هیچ نقش و تقصیری 
داشته باشند، در تصادفات رانندگی جان خود 
را از دست می دهند، علت اصلی این اتفاق نیز 
سرعت غیرمجاز، سبقت غیرمجاز و استفاده 
نکردن از کمربند ایمنی در صندلی های جلو و 
عقب خودرو است. بنابراین به همه مردم توصیه 
می کنیم که در هنگام رانندگی به خصوص در 
جاده ها حواس خود را به کودکان و نوجوانان 
بیشتر جمع کنند. وی با اشاره به تکالیف قانونی 
پلیس راهور در برنامه ششم توسعه گفت: ما 
براساس برنامه ششم توسعه کشور وظیفه 
داشتیم که آمار تصادفات جاده ای را ۳۱ درصد 
کاهش دهیم که خوشبختانه در سال ۱۴۰۰ به 
این آمار دست یافتیم، اما تاکید رئیس جمهور 
محترم و فرمانده کل فراجا این است که در 
سه سال آینده در برنامه هفتم توسعه بتوانیم 
حداقل ۵۰درصد دیگر آمار تصادفات را کاهش 
دهیم. فرمانده پلیس راهنمایی و رانندگی 
فراجا تاکید کرد: ما تمام تلاش خودمان را 
برای کاهش آمار تصادفات انجام می دهیم، 
اما باید توجه داشت که ۳۲ دستگاه در این 
زمینه نقش دارند و هشت دستگاه نقش اصلی 
را ایفا می کنند و از همه مهمتر، خود رانندگان، 
سرنشینان و عابران پیاده باید کمک کنند 
که بتوانیم به هدف کاهش ۵۰ درصدی آمار 
تصادفات دست پیدا کنیم. هادیان فر در 
پاسخ به سؤالی درباره تفاوت اعمال جریمه 
یا دریافت عوارض در صورت ورود به محدوده 
طرح ترافیک تهران توضیح داد: در سال های 
گذشته شکایتی در این زمینه در دیوان عدالت 
اداری مطرح شده بود، در آن زمان ما تاکید 
داشتیم که مردم یا باید عوارض پرداخت کنند 
یا جریمه و نباید هر دو مبلغ را بپردازند. در این 
میان با توجه به اینکه شهرداری ها به دنبال 
درآمدزایی بودند، رایزنی کردند تا دریافت 
عوارض قانونی شود و اکنون نیز اگر کسی بدون 
مجوز وارد طرح ترافیک شود، باید عوارض را به 
خود شهرداری ها پرداخت کند و دلیلی برای 
اعمال جریمه رانندگی بیشتر برای آن شخص 
وجود ندارد. وی در پایان تصریح کرد: اگر در 
آینده در موضوع عوارض طرح ترافیک تجدید 
نظر صورت بگیرد یا هزینه ها را کاهش دهند 
یا میزان صدور مجوزها را کاهش دهند، ما 
می توانیم اعمال جریمه را انجام دهیم. البته در 
حال حاضر، ورود به محدوده زوج و فرد طبق 
قانون مجلس در شرایط آلودگی هوا دارای 
جریمه ۱۰۹ هزار تومان است. تغییر این رقم 
نیز منوط به تصویب مجلس شورای اسلامی یا 

هیات وزیران است.

اخبارکــــوتاه

روی خط آرمان ملی

رئیس سازمان غذا و دارو گفت با بیان اینکه رقم اعلام شده در بودجه بسته شده پاسخگوی نیاز طرح دارویار نیست، گفت در حوزه 
دارو شاهد رشد بوده ایم و به 99درصد عددی تولید دارو رسیده ایم

6۹ هزار میلیارد تومان 
پاسخگوی طرح دارویار نیست 

   نشست خبری اعزام دانش آموزان به اردوی زیارت اولی ها 
به مشهد مقدس صبح روز ۱۷بهمن  ماه با حضور معاون 
پرورشی و فرهنگی و رئیس سازمان دانش آموزی برگزار شد. 
در ابتدای این نشست خبری اصغر باقرزاده،  معاون پرورشی 
و فرهنگی آموزش و پرورش با بیان سابقه طولانی اردوها 
گفت: موقعیت اردوها بسیار تأثیرگذار است، چراکه زمینه 
تأثیرپذیری نیز در اوقات غیررسمی بیشتر است؛ در اوقات 
غیررسمی از رتبه بندی و امتیازدهی خبری نیست و فرد 
آزادی اختیار و عمل و انتخاب دارد و با گروه همسالان خود به 
صورت معمولی اوقاتش را بگذراند. برای همین است که تاثیر 
برنامه های تربیتی و فرهنگی دوچندان می شود. باقرزاده به 
اهمیت این بعد تربیتی در همه جای دنیا اشاره و اظهار کرد: در 
ایران نیز از ابتدای انقلاب اسلامی فرصت اردو و سفر تربیتی 
ویژه و مهم بوده است. اگر این سفرها با مسائل معنوی همراه 
شود تاثیرش را دو چندان می کند. در سازمان دانش آموزی 
دو ماموریت ساماندهی گروه های جهادی و سفرهای تربیتی 
داریم و قرار شد از طریق سفر به اماکن متبرکه و مقدس و 
با تلفیق موقعیت معنوی و تربیتی تاثیرات بهتری داشته 
باشند. او افزود: مخاطب این برنامه افراد ویژه ای هستند و از 
دانش آموزان دوره هفتم، هشتم و نهم و از دو جنس دختر و 
پسر و از سراسر کشور هستند و از بین کسانی که تا به حال 
توفیق زیارت مشهد نداشته اند که دلایل مختلفی ممکن است 
داشته باشد انتخاب شده اند و هیچ هزینه ای از بچه ها گرفته 
نمی شود. باقرزاده بیان کرد: گروه خیرین، معاونت پرورشی، 
سازمان دانش آموزی، شهرداری مشهد، استانداری مشهد 
و خراسان رضوی و شهرداری تهران و ادارات کل آموزش و 
پرورش سراسر کشور و حرم شاه عبدالعظیم حسنی برای 
این امر باما همکاری می کنند. معاون پرورشی و فرهنگی 
وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: اهداف ما از این سفرهای 
تربیتی ارتقای مسئولیت پذیری، شناخت و رشد شخصیت 
دانش آموزان است. همچنین از اهداف زیارت اولی ها، انس 
و الفت با اهل بیت، شناخت ارزش زمان و مکان و شبکه 
سازی بین مربیان و متربیان است. کارهای تربیتی به صورت 
نقطه ای، مقطعی و یکباره اثر دارد، اما ماندگار نیست اما کار 
تربیتی مستمر اثرش باقی می ماند. باقرزاده خاطرنشان کرد: 

دانش آموزان زیارت اولی در مرحله اول ۴۵۰۰ نفر هستند 
که تا پایان امسال در قالب ۹ دوره ۵۰۰ نفری به زیارت 
مشهد می روند. آغاز این سفر از حرم عبدالعظیم الحسنی 
و از امروز خواهد بود. او افزود: گروه اعزامی اول از استان 
مرکزی، خراسان جنوبی، شهرستان های تهران و... خواهند 
بود. سال بعد این اردوها از استان های دیگر نیز انجام می شود. 
دانش آموزان دو شب و سه روز در مشهد هستند. در این سفر 
آشنایی با آداب زیارت، تاثیرات حضرت رضا)ع( در ایران و 
گسترش علوم وحیانی توسط ایشان برای بچه ها توضیح داده 
می شود. باقرزاده تصریح کرد: گروه مربیانی در اردوگاه ثامن 
الائمه در مشهد مستقر هستند و برنامه های این سفر با تاکید 
بر نشاط خواهد بود. در اولین سفر به دلیل اهمیت بحث های 
مربوط به دختران، ۴۵۰۰ نفر از دانش آموزان دختر زیارت 
اولی از مقاطع هفتم، هشتم و نهم هستند. او تاکید کرد: ما 
هنوز از برنامه های تربیتی مدارس راضی نیستیم، ولی برای 
آن طراحی هایی داریم. اتحادیه انجمن های اسلامی، طرحی 
به نام مدرسه انقلاب دارند و مراحل به وجود آمدن انقلاب 
اسلامی و دستاوردهای آن توسط دانش آموزان بیان می شود. 
بسیج دانش آموز نیز کانون های گفت وگو محور را دنبال 

می کنند. او از لزوم افزایش ظرفیت پذیرش مربی تربیتی و 
مشاوران در دانشگاه فرهنگیان گفت و ادامه داد: تا به حال 
فقط هزار نفر از ۲۵۰ هزار نفر پذیرش دانشگاه فرهنگیان سهم 
ما برای اختصاص مربی تربیتی و مشاوره بوده و ما به میزان 
بیشتری نیاز داریم. او افزود: جذب مشاوره برای رفع کمبودها 
به دو طریق خواهد بود؛ از طریق آزمون ماده ۲۸ که حدود 
۱۱ هزار نفر جذب خواهیم کرد و در فراخوانی که برای جذب 
مشاوره از این آزمون داده می شود، ویژگی ذاتی و تحصیلات 
مرتبط با علوم تربیتی، سن مناسب، سابقه فعالیت تربیتی در 
مساجد و مدارس این افراد مهم است و دوره هایی ویژه برای 
آنها می گذاریم و بخشی از فرایند جذب بعد از گذراندن موفق 
این دوره آموزشی خواهد بود. باقرزاده در مورد دانش آموزانی 
که در حوادث اخیر دچار مشکلاتی شدند و احیانا به کانون های 
اصلاح و تربیت رفته اند، توضیح داد: ممکن است برخی از این 
دانش آموزان رفتارهای ناهنجاری داشته باشند و این رفتارها 
عمدتا در خارج مدرسه هم بود و مربوط به همان روزهای اول 
شلوغی ها بود و ماه دوم جریان های اخیر در مدرسه مشکل 
چندانی نداشتیم. ما برای این دانش آموزان و برای همه بچه ها 
باید فرصت گفت وگو فراهم کنیم و برای این افراد بیشتر لازم 
است فرصت گفت وگو ایجاد کرد.  او ادامه داد: دانش آموزانی 
که سوالات و ابهاماتی داشتند به برنامه ای ۲۴ ساعته دعوت 
شدند و سوالاتشان را مطرح کردند و شاید حتی سوالشان رفع 
نشده باشد اما لااقل شنیده شده اند. مدیران و استانداران هم 
حتی برای شنیدن حرف بچه ها وارد شدند و در مدارس سمپاد 
حتی شخص وزیر آموزش و پرورش وارد شد. او گفت: بعد از 
این وقایع تیم فوریت مشاوره ای تشکیل دادیم و حتی با خانواده 
فرد و با مربیان آنها گفت وگو کردیم. دانش آموزان ما به صورت 
عمومی به مشاوره تخصصی نیاز دارند چرا که دختران و پسران 
ما تحت تاثیر فضای مجازی قرار گرفته اند. معاون پرورشی و 
فرهنگی وزارت آموزش و پرورش در مورد امکان ادامه تحصیل 
این دانش آموزان با بیان اینکه تعداد آنها بسیار اندک است، 
گفت: این افراد را اغتشاشگر نمی دانیم دانش آموزان نهایتا 
معترض هستند. آنها برای ادامه تحصیل هیچ مشکلی ندارند 
و دانش آموزان ما به هیچ وجه اغتشاشگر نیستند و اگر موردی 

در خصوص منع تحصیل هست گزارش کنید.

معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش با اعلام اعزام ۴۵۰۰ دختر زیارت اولی به مشهد، گفته؛  

دانش آموزان معترض در حوادث اخیر هیچ مشکلی برای ادامه تحصیل ندارند
  اصغر باقرزاده، : این افراد را اغتشاشگر نمی دانیم دانش آموزان نهایتا معترض هستند


